
Поштарина плаћеиа у готобу Poštarina plaćena u gotova Poštnina plaćena v gotovu

STROJNI KURJAČ
ГЛАСНИК УДРУЖЕЊА ЛОЖАЧА ДРЖАВНИХ ЖЕЛЕЗНИЦА И БРОДОВА У БЕОГРАДУ

Stručno Udruženje Ložočn Državnih Železnica I Brodova u Beogradu 
Glasilo Udruženja Kurjačev Državnih Železnic In Brodov v Beogradu.

Kancelarija Udruženja i redakcija Usta nalazi se pri Jožionici državnih železnica Beograd. Čekovni račun br. 56551.

ГОД. XIII
Излази 12 пута у години. Izlazi 12 puta u godini I s h a j a 12 krat v letu Београд 4 [уни 1936

BPOJ 6Поједини број 1 д и н a р Pojedini broj t dinar Posamezna številka 1 din. Beograd 4 Juni 1936
Годиш. претплата 1JS дин. Godiš, pretplata 12 din. Letna naročnina 12 din. Beograd 4 Juni 1936

Из Обласне Управе Сарајево
Ha основу друштвених правила чл. 68 Обласна Управа Сарајево сазива своју

XII РеЈовну годишњу сиупшшв
на дан 14 јуна 1936 године, a која he се одржати у нашем друштвеном дому, са почетком тачно 
у 8 сати, изузев да не би био довољан број прнсутних делегата, што he се одгодити за један сат 
касније, без обзира колико буде присутних делегата,

Дневни ред:
1) Избор претседника, секретара, и два оверача записника скупштине;
2) Извештај претседника обласне Управе;
3) Извештај секретара;
4) Извештај благајника;
5) Извештај Надзорног одбора;
6) Давање разрешнице старој управи;
7) Подношење извештаја о дому;
8) Бирање нове Управе; и
9) Решавање молби и жалби као и доношење одлуке no искључењу појединих чланова 

ове Управе;
Овим позивамо све наше чланове да свесно поступе и упуте своје делегате на годишњу 

скупштину са оним предлозима, који су и потребни за који подоцбор, те да се унесе у резолу- 
цију, која he се поднети нашој дирекцији.

Позивамо све Обласне Управе да изволе присуствовати нашој годишњој Скупштини, то 
јест, да се упуте један дан пре Конгреса, a који he се одржати у Сарајеву у Друштвеном Дому.

Позивамо Централну Управу да пошаље свога делегата на нашу предконференцију, која 
he се одржати на дан 13-VI у 14 сати у друштвеном дому да би за скупштину припремили све 
као и прегледали друштвену благајну.
Секретар Обласне Управе Претседник обласне Управе

Марко MapjciHOBiifi, с. р. Лисак с. р.
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Oblasnim Opravama, pododborima I članovima 
nas*B$ udruženja

Izveštavamo da smo dobili traženo osustvo za 
presto jeci kongres u Sarajevu i to rešenjem kako sledi: 

CENTRALNOJ UPRAVI UDRUŽENJA LOŽAČA
BEOGRAD

Ministarstvo saobraćaja aktom M. s. br. 8521/36 
dostavlja sledeče:

„Na molbu Centralne uprave stručnog i humanog 
udruženja ložača državnih železnica i brodova iz 
Beograda, Gospodin Ministar saobraćaja u aktu 8521/36 
od 23 maja 1936 godine, izvoleo je odobriti 5 dana 
osustva, koje se neće računati u redovan godišnji od
mor kao i besplatno putovanje svima delegatima- 
učesnicima za redovan XII godišnji kongres, koji će 
se održati na dan 15 i 16 juna 1936 godine u Sarajevu.

Prednje se dostavlja na znanje s tim da se osur 
stvo odobrava bez uštrba po službu.

Prednje se dostavla upravi radi znanja.
Po naredbi Generalnog 
Direktora za Načelnika 

Opšteg odelenja
G. d. broj 57073/36 Stevan Valter, s. r.

Iz Centralne uprave
Povvdom naše prestavke, koju smo predali Gospodinu 

Generalnom Direktoru, dobili smo sledeče pismo:

Centralnoj Upravi Stručnog i humanog Udruženja 
ložača državnih železnica i brodova.

U vezi prestavke toga Udruženja od 7 februara t. g. 
br. 414/36 upućene sa rezolucijom g.g. Ministru saobraćaja 
i Generalnom Direktoru dostavlja se sledeći odgovor:

ad. tač. 1) Regulisanje dnevničara, v. d. ložača i rad
nika v. d. ložača vršena su u granicama budžeta za 1935/36 
a vršiće se i nadalje takođe u granicama tekućeg budžeta 
za 1936/37, a po ispunjenju i ostalih zakonskih uslova,

ad. tač. 2) Ustanovljenje predložačkog ispita oprav
dano je. Ali to ne spada u uputstvo za mašinovođe i lo- 
žače, već u Pravilnik o polaganju stručnih ispita. Radi do
pune Pravilnika izgrađen je program i uslovi za predlo- 
žački ispit. To pitanje raspravlja se.

ad. tač. 3) Izmena Pravilnika sporednih prinadlež. za sada 
se ne može izvršiti. Pokrenuto pitanje uzeto je u proučavanje.

ad. tač. 4) Povraćaj 20% obustavljenih od premije po 
Uredbi o smanjenju prinadležnosti ne zavisi od Ministarstva 
saobraćaja ili Generalne direkcije državnih železnica, već 
od Ministarstva finansija. Preduzeti su potrebni koraci, da 
se i ovom pitanju izašlo na susret osoblju.
G. d. br. 16277/36.

Generalni Direktor, 
Dim. Naumović, s.r.

Iz Centralne Uprave
Približuje se dan, kada treba da damo izveštaj o na

šem godišnjem radu, i da svima drugovima iznesemo naš 
pozitivni i negativni rad, jer svega nas nekoliko dana ras
tavljaju od 15 i 16 juna kojih dana će se održati naš re
dovni kongres u Sarajevu i to u našem društvenom domu.

Prestojeći kongres treba da donese svima nama koristi 
što će se postići samo na taj način, ako svi mi budemo 
svesni naše dužnosti i da na kongresu pokažemo ko su 
ložaći Ne treba da prisutni izaslanici i naši počasni članovi 
steknu ubeđenje, da smo mi jedno udruženje, koje nije 
dostojno nikakve pažnje, već na protiv da sa kongresa i 
oni odu zadovoljni videvši jednu disciplinovami zajednicu 
čije je geslo: „Jedan za sve i svi za jednog“.

Naši drugovi treba da vode računa ko treba da uđe u 
upravu jer od njih jedino i zavisi napredak udruženja pa 
vas stoga, drugovi, molim da se okanete intriga L 
dogovora po ćoškovima jer ovakav rad samo škodi svima 
nama.

Sve što ima da se kaže, neka se to uradi na kongresu, 
gde će svi drugovi da čuju i prosude naš rad ako ga je uopšte 
i bilo, jer sam već u prošlom broju napomenuo da smo 
uradili sve što je u našim granicama i bilo moguće.

Mi ćemo u ljubavi i slozi da imamo napretka a naša 
država i ustanova koristi, pa vas u to ime pozdravljam.

Sa drugarskim pozdravom 
za centralnu upravu 

M. Ćosić, s. r.

Из обласне управе удружења лажача 
Београд

Ha дан 23 маја 1936 године одржана je XII редов- 
на годишња скупштина удружења ложача Обласне уп- 
раве Београд у просторијама школе ложионице Београд, 
на којој су присустовали г. г. изасланик Генералног Ди- 
ректора државних железлица и нашег Почасног прет- 
седника удружења^г. Стеван Валтер, шеф отсека Општег 
оделења Генералне Дирекције државних железница; 
Инж. г. Сава Бојић, из ложионице Београд као и де- 
легат удрушења машиновођа г. Милутин Ранђеловиђ, 
полицијски орган и остали делегати наших обласних 
управа удружења ложача.

Ha овој скупштини изабрана je нова управа и то:
Председништво:

Претседник: Живадин Живадиновић,
I. Потпретседник Душан Мирчић,
II. Потпретседник Љубомир Јаковљевић
Секретар Фрања Шустек,
Благајник Радосав Станимировић, сви из Београда.

Чланови управног одбора:
1) Тодосије Стевановић 2) Миливоје Крстић,
3) Милорад Пешић 4) Сима Николнћ

сви из Београда.
Заменици члановима Управ. одбора

1) Аранђел Петрикић, 2) Светислав Јанковић и 
3) Божидар Живковић, сви из Београда
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Надзорни одбор;
Претседник Драгољуб Живковић, из Београда
1) члан Обрад Виторовић
2) члан Љубомир Димитријевић,
3) члан Мијо Манц и
4) члан Радомир Миленковић, сви из Ниша.

Заменици члоновима Надз. Одбора
1) Јездимир Нешић и
2) Рада Вуковљак, оба из Београда.
НЗ: Записник скупштине штампаће се у идућим 

бројевима нашег друштвеног листа.

27 маја 1936 године Управа
у Београду.

Записник
IV редовне годишње скупштине Обласне Управе 

при Дирекцији Речне Пловидбе, Удружења ложача Др- 
жавних железница и бродова Краљевине Југославије, 
одржане на дан 16 фебруала 1936 год. у кафани „По- 
савина“ Карађорђева бр. 9 у Београду са следећим

ДНЕВНИМ РЕДОМ:
1. ) Избор Претседника скупштине, секретара и два 

оверача записника.
2. ) Извештај Претседника Обласне Управе,
3. ) Извештај Секретара Обласне Управе,
4. ) Извешта! Благајника Обласне Управе,
5. ) Извештај Претседника Надзорног Одбора,
6. ) Давање разрешнице старој Управи,
7. ) Бирање нове Управе, и
8. ) Молбе, жалбе и евентуалије.
V 9 часова пре подне I п.претседник Обласне Уп- 

раве г. Весељко Биланџија, пошто je досадашњи прет- 
седник г. Лдзар Кахриман тешко болестан, и налази се 
у болници, отворио je IV редовну годишњу скупштину, 
и пошто je констатовано да има преко 120 присутних 
чланова, молећи их да му дозволе да у својству прет- 
седника поздрави г. Еугена Соколића I м-вођу надзор- 
ног и изасланика Дирекције Речке Пловидбе, затим 
претседника Централне Управе г. Милоша Ћосића, иза- 
сланика Управе Града Београда г. Рељу Танасковића и 
г. Петра Радића претседника Београгске Обласне Уп- 
раве. Затим je предложио да скупштина изабере: прет- 
седника скупштине, секретара и 2 (два) оверача запис- 
ника, затим вели: изволите драги другови из своје сре- 
дине изабрати људе no вашем нахођењу и вољи, који 
he ова места да заузму. Настаје затишје, a затим дис- 
кусија, г, Раде Пиљевић предлаже r. Антонија Јанко- 
вића за претседника.

Божидар Радосављевић предлаже Милана Мило- 
шевића, где други упадају у реч, настаје граја a прет- 
седник г. Весељко Виланџија опомиње на ред и дис- 
циплину, да се то са договором ради. Предлаже гласа- 
ње са дизањем руку у внс прво за r. Милошевића, a 
затим за г. Јанковића, и тако са апсолутном већином

гласова бира г. Јанковића који одмах заузима своје ме 
сто, a за секретара остаје Милан Милошевић, оверачи 
записника: Хасан Агић и Крешимир Глибота. Изабрано 
часништво заузима своје место. Изабрани претседник 
г• Јанковић захвалио се члановима на избору износећи, 
да he о повереној му дужности водити рачуна, опо- 
миње чланове, да се сваки држи дневног реда, и ако се 
буде удаљио од дневног реда одузеће му се и ускра- 
тити реч.

Г. Еуген Соколић, надзорни машиновођа и изасла- 
ник Дирекције Речне Пловидбе узима реч и каже: Мо- 
лим вас дозволите ми да вас поздравим у име Дирек- 
ције, и желим вам да овај ваш данашњи рад за који 
сте се данас искупили завршите и решите како je нај- 
боље и како то доликује паметним службеницима. Сви 
су присутни громким гласом поздравили свога Маши. 
новођу са „живео“.

Након завршеног овога говора изабрани секретар 
Милан Милошевић изјављује да не жели да води скуп- 
штински записник и напушта своје место. Г. Јанковић 
даје извештај скупштини да je секретар напустио своје 
место и предлаже да се изабере на његово место Г. Вук 
Тошић, који овај предлог одбија и да не жели прими- 
ти се ове дужности, већ каже: изаберите ви другог. 
Затим je из средине чланова пао предлог за Жавана 
Терзића, који скупштина усваја и бира Терзића за се- 
кретара скупштине. Друг Терзић заузима место, a Вук 
Тошић му предаје књигу за вођење записника и харти- 
ју за прибелешке. Материјал који je спремљен за скуп- 
штину задржава Тошић који he no реду предавати прет- 
седнику скупштине г. Јанковићу.

Вук Тошић секретар обласне управе предаје прет- 
седнику спремљене телеграме no реду, na je r. Јанко- 
вић прочитао телеграм: Његовом Величанству Краљу 
Петру II Краљу Југославије—Београд. Чладови удружења 
ложача Државних железница и бродова, Обласне Уп- 
раве при Дирекцији Речне Пловидбе, окупљени због своје 
годишње скупштине поздрављају Ваше Величанство у 
пуној поданичкој верности и љубави за узвишени Дом 
Карађорђевића кличући, да живи Ваше Величанство и 
Његов узвишени Дом, коју су сви стојећи поздравили, 
громким гласом; живео, живео, живео. Телеграмски по- 
здрави упућени су Госп. Др. Милану Стојадиновићу 
Претседнику Министарског Савета, Госп. Мехмеду Спахи, 
Мииистру Саобраћаја, Госп. Димитрију Наумовићу, Гене- 
ралном Директору Држ. железница, и почасном прет- 
седнику удружења, г. Сретену Вукашиновићу, Директору 
Речне Пловидбе, Госп. Боривоју Стефановићу бившем 
Директору Речне Пловидбе и почасном члану удржења 
Госп. Душану Драгићевићу шефу жел. ложионице и 
почасном члану удружења.

Све су депеше бурним узвицима поздрављене. Г: 
Антоније Јанковић, председник скупштине саопштава да 
се прелази на 2 (другу) тачку дневног реда.

Моли за реч Вук Тошић, који добија и каже: 
Драги другови, мислим да вам je свима познато да je 
наш друг Лазар Кахриман претседник наше Обласне 
Управе болестан, те вас извештавам да je мени ставио 
у дужност да вас у име његово поздравим и да вам
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поднесем његов претседнички извештај о раду 1935/36 
год. Сви одобравају, a Тошић наставља са извештајем 
који je писан.

Драги другови, почашћен вашим поверењем ево и 
четврта година како излазим пред вас као претседник 
ове управе да вам и овог пута положим рачуна о i/om 
раду, који сам уз припомоћ мојих сарадника чланова 
управе обавио од 10 фебруара прошле године, na до 
данас. Али како видите, овога пута не могу вам поднети 
извештај лично, како je то ред и како сам то до сада 
чинио, јер сам спречен тешком болешћу, због које се 
ево већ 65 дана налазим у болници, те вам подносим 
мој писмени извештај који he вам прочитати друг се- 
кретар преко кога вам упућујем мој искрени поздрав. 
Другови, одмах после наше скупштиве чим смо извр- 
шили констутисање управе поднели смо 14 фебруара 
нашу резолуцију Госп. Директору у којој смо верно 
оиисали све наше тешкоће и потребе, a које сте нам 
ви диктирали на прошлој скупштини, што се види из 
записника, a које смо ми у образложење истакли. Затим 
Секретар Обласне управе чита резолуцију која je била 
поднесена Госп. Директору Речне Пловидбе и све тачку 
no тачку, да су сви присутни могли добро саслушати и 
разумети, a пошто je саопштио резолуцију чита одго- 
вор, од стране Дирекције на резолуцију, где чланови 
из средине упадају у реч, нарочито кад се тицало Ta
nana, кје су одбијене, a у погледу регулисања и поро- 
дичног додатка. Секретар Тошић наставља са читањем 
извештаја. Одмах после овога то јест 24 и 25 фебруара 
одржали смо свој ванредни конгрес са којега смо под- 
нели 1. марта резолуцију Госп. Госп. Министру Сао- 
браћаја, која je била прикључена резолуцији другова 
железничара, у којој смо изложили главне тачке наших 
мука и учињених нам неправди, што сте видели из 
текста нашег листа.

Приликом ношења резолуције гос. Министру Сао- 
браћаја били су од наше стране ja и друг Вук Тошић, 
те смо Госп, Министру и усмено изложили наше стање, 
нарочиго неправде учињене нама нижим службеницима. 
Госп. Министар Димитрије Вујић обећао нам je да he 
приликом новог правилника, који се ради, повести и о 
нама рачуна нижим службеницима Речне Пловидбе. Али 
времена су се брзо мењала na je и ово обећање про- 
пало. Како видите из одговора, који смо добили од Ди- 
рекцијс, све што нам je обећано ништа није испуњено. 
Једино смо обавештени о стварима о којима нисмо ни 
знали, a то je за болеснички фонд да кад ложач днев- 
ничар болује у болници да његова породица има поло- 
вину односно 2/з износа хранарине, коју би члан имао 
да je ван болнице. Што се тиче резолуције поднесене 
Госп, Министру на њу нисмо добили одговора. Цен- 
трална Управа упутила je 2 молбе rocn. Министру тра- 
жећи да добије одговор na га je и добила, али само 
no оним тачкама, које се односе на другове железни- 
чаре a наша резолуција вероватно лутајући, одлутала 
je у свршена акта и остала мртво слово на хартији. 
Поред овога дали смо одобрења Централној Управи, 
да приступи заједничком раду на свима националним 
удружењима, која су се ујединила после доношења

уредбе о смањењу принадлежности државним службг- 
ницима, na смо и на тој страни потражили начина да 
покажемо, колико je неправде учињено нама нижим 
службеницима, каква није учињена ни једном службе- 
нику у нашој отаџбини, na се надам да he меродавни 
видети ову неправду. Нама остаје да сложно настанемо, 
да се нађе пута и начина, дв се наше прилике и мате- 
ријално поправе. Што се тиче нашега рада у односу 
према члансгву у појединим случајевима ми смо насто- 
јали да ono буде боље, али Вам могу казати да смо 
наилазили на велике тешкоће у појединим случајевима. 
Приликом интервенције за поједине чланове те су теш- 
Kohe проистицале отуда, што ми нисмо у целости при- 
мењивали члан 85 наших друштвених правила, јер нам 
то није дозвољавао год 19 став II правилника о служ- 
беницима Речне Пловидбе, a с друге стране стигао нас 
е сам службенички лист за поједине чланове. 
Али ми смо и поред овога, било усмено или писмено, 
иитервенисали за сваког нашег члана, na смо донекле 
понешто и успели.

По молбама наших чланова за новчане помоћи до- 
носили смо увек решења у најкраће време, тако, да се 
ниједан наш члан не може пожалити да je на нас дуго 
чекао, само ако je уз молбу приложио што се no дру- 
штвеним правилима тражи. Ми смо наше чланство нов- 
чано помагали приликом болести, смрти, беспослице, 
приликом редукције с обзиром што je Удружење ху- 
мано, али смо ми некад и одбили од те помоћи, јер су 
je исти непристојно затражили. Што се тиче админи- 
стративног рада, то he вам дати извештај друг секре- 
тар, a што се тиче финансијског то "he вам дати изве- 
штај благајник. Само у извештају благајника видећете 
да je издато Обласној Управи Сарајево 5.000.— дин. 
na сматрам за дужност да вас о томе обавестим. Ви 
сте преко нашег листа обавештени, да je Обласна Упра- 
ва Сарајево озидала и подигла свој дом Ложача др- 
жавних железница и бродова. Кад су почели са град- 
њом, нису довољно са новцем располагали, већ су упу- 
тили апел на Централну и све Обласне Управе да je 
помогну новчано, било позајмицом или драговољно 
прилогом којим се Обласна управа Сарајево обавезује 
вратити за 2 године, и на основи тога ми смо на сво- 
јој заједничкој седници донели одлуку и одобрили по- 
зајмицу Обласној Управи Сарајево 5000.— динара. За 
ову узету суму добили смо потврду, да he нам тај но- 
вац бити враћен у року од 2 године.

Ово су учиниле и остале Обласне управе, као и 
Централна управа. Обласна управа Сарајево je тај дом 
подигла и осветила 15 септембра 1935 год. Нашу 
Обласну управу заступао сам ja и Здравко Чвркић, те 
вас желим обавестити о утисцима са те свечаности. Овај 
њихов друштвени дом коштао je 400.000,— динара, то 
je први дом ове врсте на Балкану, a вероватно и у 
Европи, што нас чини поносним, јер смо пред целим 
светом показали, да баш ми Југословенски ложачи уме- 
мо откинути од свога горко зарађеног залогаја, те се 
и на пољу културе показали лостојни људског живота.

За ово дело и овом приликом упућујем честитку 
вредним друговима Сарајлијама. При поласку из Capa-
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јева умолили су ме другови Обласне управе Сарајево, 
да на данашњој скупштиви при подношењу овога ре- 
ферата упутим молбу на вас да позајмицу од 5.С03.— 
динара, цео или известан део отпишете Обласној упра- 
ви Сарајево као прилог за отплату дома. Ja вам ово 
саопштавам, a ви донесите одлуку какву хоћете. Наста- 
је дискусија no овом предлогу и закључује се, да 
Обл. управа Сарајево ову суму вратн у року од 2 год. 
без камате.

Затим даљи извештај наставља подносилац овим; 
драги другови. ja завршавам свој извештај, молећи вас, 
да га примите, те да мени и мојим сарадницима дате 
разрешницу зараду 1935/36 год. a сваки друг, који има 
да стави ма какву примедбу на мој извештај, нека то и 
учини и нека се унесе у записник, a ja се сматрам оба- 
везним да сваком писмено одговорим и после дате раз- 
решнице. Г. Антоније Јанковић претседник скупштине 
пита: прима ли се извештај председ. Лазара Кахримана 
сви присутни примају.

Без примедбе, наставља се даље читање. Желећи 
да данашњи рад уроди добрим плодом, те да сложно 
донесете све потребне одлуке, да свесно изаберете но- 
ву управу и да je у току њеног рада помажете, да би 
могла остварити ваше данашње одлуке, да се не дово- 
де коje какве „бушибабе“ и трутови којима je једини 
циљ, да сруше свако међусобно помагање, поверење и 

*слогу, који су далеко бежали кад се Va слога стварала. 
Надајући се да ћете мој извештај примити, ja вам се 
захваљујем на поверењу, које сте ми указивали ове че- 
тири године и поздрављам вас са живели!

Весељко Биланџија I п.претседник допуњава овај 
извештај, који говори, да je замењивао ових месец да- 
на г. Претседника Лазара Кахримана да je у име њега 
отправљао послове, a то he све изнети секретар Вук 
Тошић у своме извештају. Свој извештај завршава a 
претсед. скупштине пита: прима ли се, присутни: при- 
ма се

Г. Антоније Јанковић претседник скупштине: дру- 
гови сада je на дневном реду трећа тачка Извештај 
секретара, молим вас нек буде тишина да би његов из- 
вештај саслушали.

Вук Тошић секретар Обласне Управе каже: Пош- 
тована господо и драги другови, као секретар Обласне 
Управе удружења ложача државних железница и бро- 
дова при Д.Р.П. част ми je да вам поднесем извештај о 
раду за ову 1935/36 години.

Пре него што пређем на подношење извештаја 
молим да у своје име поздравим присутне госте и вас 
другове. Што се тиче мога рада, као секретара напред 
поменуте управе, уверићете се надаље у наведеном из- 
лагању.

Другови, свима je вама добро познато, да сам ja 
у управи од постанка овог нашег Удружења. Прве две 
године као Претседник Надзорнод одбора a 1934 и 
1935/6 као секретар, колико год сам могао и колико 
ми je могућност и служба дозвољавала радио сам за 
добро и унапређење нашег друштва и чланова, ни је- 
дам моменат у томе нисам пропустио узалуд, јер сам 
водио рачуна и ценио na и у овој пословној 1935/6 г.

адмкнистрацију сам отправљао као и све послове, који 
су скопчани за моју секретарску дужност. Кад год хо- 
ћете изволите и уверите се, да je све у реду и на вре- 
ме вођено, како то друштвена правила и законски про- 
писи траже. Наравно да ви у другом погледу од мене 
не можете ништа друго ни тражити.

Другови ова Обласна Управа примила je и кроз 
свој деловодни протокол, којег сам ja водио, провела 
193 предмета, и то:

1. ) Министарства саобраћаја 1
2. ) Шефа кабинета Министарског савета 1
3. ) Дирекције Речне Пловидбе 12
4. ) „ „ „ поверљиво 1
5. ) Цент. Управе нашег Удружења 52
6. ) Обласне Управе Београд 11
7. ) Оделења Опште полиције Београд 2
8. ) Од Обласне Управе Сарајево 8
9.) „ „ Љубљана 3

10.) >> „ „ Загреб 2
Н.) „ „ „ Суботица 2
12.) »? члан. овогУдруж. жалбе за помоћ35
13.) ’f Упр. Национ. железн. и бродара 1
14.) >7 приватних лица 3

Свега 134

Ова je Управа одговорила на сва добивена акта и 
писма под истим бројевима, под којима je њихов пред- 
мет у деловодном протоколу заведен у овој управи, a 
упутила je сво.а акта и писма и то:

1) Оделењу опште цолиције 1
2) Дирекцији Речне Пловидбе 8
3) „ „ „ 1
4) Централној Управи 24
5) Обласној Управи Сарајево 3
6) „ „ Београд 5
7) Одговорено члан. на њихова тражења 12
8) Обласној Управи Загреб 2
9) „ „ Љубљана 2

10) „ „ Суботица 1
Свега 59

Te према предњем излагаљу види се, да je равно кроз 
наш деловодник прокњижено 193 предмета a то није 
баш мало, још и то кад додам, да у нашој друштве- 
ној архиви неће се наћи ни један акт no којем није до- 
нето решење које je потребно.

Даље, драги другови; да вам поднесем извештај 
о чланству, можда се не сећам, ja сам вама прошле 
године поднео извештај na и сада. Од оснивања нашег 
удржења na до дадас, било je учлањено 268 чланова, 
na у току прошлих година и у 1935 отпуштано, напу- 
стали сами службу и пензионисани 47 те тако имамо 
данас у нашем удружењу 221 чланова у томе погледу 
у 1935 смањио се знатан број због редукције a има их 
који су се уписали, то су већином нови ложачи-над- 
ничари, који су примљени скоро у службу a према 
једном извештају Д. Р. П. од маја месеца 1935 где 
извештава Дирекција да лсжача код Дирекције има:
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Регулисаних 112 
Дневничара 118 
Надничара 57

Свега 287
знамо, као што напред рекох, да je доста редуцирано, 
али како ми изгледа има још наших другова, који нису 
учлањени, na чиним апел на Вас, другови, да сваког 
таквог ложача саветујете, да се што пре упише, iep 
кад сви будемо учлањени и не будемо лутали и потуцали 
се, од немила до недрага, тек тада мислим да ћемо Mo
hn нешто и учинити, где he и наше претпостављене 
старешине увидети, да смо сложни један за све, сви 
за једнога.

(наставиће се)

ZAPISNIK
Jedanaeste redovne godišnje skupštine Oblasne upra
ve Udruženja ložača državnih železnica i brodova 
Kraljevine Jugoslavije u Zagrebu, održane dne 15. 
Aprila 1936. godine, u prostoriji: „Željeznička dvora
na“ Zagreb, Trnjanska cesta kbr.. 1, sa početkom 

tačno u devet sati prije podne.
(Nastavak)

Belošić Drugovi, vidim, da sam malo otegnuo sa 
svojim izveštajem, ali potpunosti radi bilo je potrebno da 
sam malo opširniji, pa budući da ćemo se o iznešenom 
još objašnjavati pozdravljam Vas i zahvaljujem Vam se na 
pozornosti kojom ste saslušali moj izvještaj.

Marjanovič podijeljuje riječ drugu Janežiču, koji u- 
staje, pozdravlja sve prisutne i izjavljuje, da drug Belošić 
kada je u svom izvještaju govorio o neregulisanim ložačima 
i njihovom regulisanju da je davao lažne izjave (tu ga 
predsjednik skupštine drug Marjanovič prekida i opominje 
neka se izražava pristojnije). Janežič izjavljuje dalje, da što 
se tiče dočeka bugarskih željezničara, da je Centralna up
rava našeg Udruženja dopisom javila da će se ona pobri
nuti oko troškova i pratnje i da je zato odobrila izvjesnu 
sumu novca, pa je prema tome on svakako bio zato da i 
naša Oblasna uprava još posebno ne honorira.

Marjanovič daje reč tajniku uprave Rom Stjepanu da 
podnese svoj izveštaj.

Rom čita tajnički izvještaj sa slijedećim sadržajem: 
Oblasna uprava Zagreb brojila je dne i6 marta 1935 go
dine 504 člana, dok sada dne 15 aprila 1936 godine broji 
544 člana. Umrla su dva člana, brisana su dva člana, a is
tupilo je pet članova. Otpušten je jedan član. Došlih do
pisa od 16 marta 1935 godine do 15 aprila 1936 godine 
je 213, a odaslanih dopisa za to vrijeme je 371. Posmrtnina 
za to vrijeme isplaćeno je ukupno Dinara: 6.011.—, a bo
lesničkih potpora ukupno Dinara: 12.813.—. Sjednica redo
vitih odborskih održano 10 neodržano 26 sjednica redovi
tih članskih održana 1, neodržano 13, sjednica izvanrednih 
članskih i odborskih održano 2, a neodržano 0. S tim taj
nik Rom završava svoj izvještaj.

Marjanovič Na nastalu kritiku o neodržavanju sjed
nica izjavljuje, da se i on sa svoje strane priključuje kri
tici. (Tu Janežič upada sa primjedbom da budući da još
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do danas nije razrešen predsjedničke dužnosti trebao bi on 
dati svoj izvještaj do dana kad je drug Belošić primio 
predsjedništvo uprave). Preko toga se prelazi i drug Marja
novič pita tajnika Roma neka izjasni zašto se nisu održa
vale sjednice.

Rom izjavljuje, da se za neodržavanje sjednica u ni
kojem slučaju nemože njega teretiti, budući da se nisu 
sjednice održavale iz sasma prostih razloga, kao na pr, ne
dovoljan broj prisutnih članova i odbornika, zapriječenje 
službom, i t. d.

Marjanovič povodom toga izjavljuje, kako se njemu 
po svemu vidi i kako može prosuditi, čudo je da kraj ovo
like nesloge Oblasna uprava Zagreb imade nešto gotovine, 
pa za primjer navadja prilike u Oblasnoj upravi Sarajevo. 
Padaju razne primjedbe, koje predsjednik Skupštine drug 
Marjanovič prekida s tim, da podjeljuje riječ blagajniku 
Benažić Franji, da podnese svoj izvještaj.

Benažić Podnaša svoj blagajnički izvještaj citirajući 
bilansu po stavkama iz čega proizlazi da je primitak od 
1-III-1935. do 1-IV-1936. ukupno Dinara: 132.252.65, a iz
datak za to vrijeme ukupno Dinara: 86.893.20, pa prema 
tome saldo u blagajni na dan 1-IV-1936. god. iznaša Din. 
45.359.45. Time završava svoj izvještaj, koji se od strane 
prisutnih delegata prima do znanja. Marjanovič podijeljuje 
riječ drugu Ptičar Ljudevitu predsjedniku nadzornog odbora 
uprave.

Ptičar izjavljuje, da kako se vidi bilansa je u redu, a 9 
glede nekih računa izjasnit će se član nadzornog odbora drug 
Brkić Jovo iz Osijeka. Izjavljuje da je više puta primjetio i 
došao na to, da se je na sjednicama zaključivalo i odo
bravalo isplate sa kojima on nije bio suglasan. S time za
vršava.

Marjanovič pita prisutne delegate dali koji imade pri
mjedbu na izvještaj druga Ptičara i dali se njegov izvje
štaj prima do znanja. Daje riječ drugu Brkić koji se po
činje sa Ptičarom objašnjavati radi nekih računa koji se 
nijesu smjeli isplatiti.

Ptičar izjavljuje, da se ogradjuje protiv svakog na
padanja protiv sebe, jer kad je striktno stajao na stano
vištu da se radi po principu i smislu kako to donašaju 
Pravila, onda mu se je prebacivalo da je neki diktator 
u Udruženju. Stavlja do znanja, da drug Brkić imade se 
sporne račune kod sebe, pa neka ih predoči, a on će dati 
odgovor i tumačenje na njih.

Marjanovič upozoruje neka ne bude suvišnog obja
šnjavanja i da se ne zadržava rad godišnje skupštine podi
jeljuje ponovno riječ Brkiću koji navadja te neispravno 
isplaćene račune kao na pr. što je uprava predujmila devet- 
naestorici članova svakome po Din. 100 za pobijanje osi
guravajućeg ugovora sa osiguravajućim društvom „Srbija“ 
u Sarajevu.

Ptičar izjavljuje, da i on takodje nije bio s tim su
glasan da se ta pozajmica ili predujam odobri članovima, našto

Brkić predaje račune blagajniku i moli da ga se raz
riješi dužnosti člana nadzornog odbora, jer u toj stvari ne
će da snosi odgovornost.

Marjanovič stavlja na gest druga Brkiča primjedbu, 
da svaki u upravi za svoju funkciju snosi i odgovornost, 
pa kako pri tom nastaje objašnjenje Marjanovič podijeljuje

Гласник Стручног Ложача
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riječ drugu Brkiču neka on donese izvještaj predsjednika 
nadzornog odbora, kad smatra da je u toj stvari kompetent
niji.

Brkić daje na znanje, da je pregledao blagajniku pri
mitak i izdatak i pronašao je, da sve odgovara i točno je 
kako je u bilansi navedeno. Izjavljuje, da manjka gotovog 
novca Din.: 1-613.— i da nije našao pravog pokrića na 
račune od Din.: 4.500—, zato traži pokriće na sve to, te 
nadalje da je bilo izdataka koji nisu bili potrebni a opet su 
učinjeni kao što je to slučaj kod druga Srbić Mirka iz 
Zagreba kojemu je za 25 dana bolesti isplaćena bolesnička 
potpora od Din. 200.—

Marjanovič ga prekida s napomenom, da nije um
jesno pred godišnju skupštinu izlaziti s ovakovim prim
jedbama.

Brkić iznaša dalje slučaj druga Babič Pavla koji je 
otpušten, da mu je uprava za pripomoć odobrila Din. 150.— 
našto Marjanovič primjećuje, da je od dotičnoga druga bilo 
potpunoma opravdano da se u prvom redu obratio na svo
je Uduženje kao i što je od Druženja samo pohvalni gest 
da mu je u njegovim teškim prilikama izišlo u susret. Brkić 
nadalje iznaša slučaj predujmljenja sume od Dinara: 240.— 
za knjige gosp. Pavasovič Dušana koji je napisao knjigu: 
Iz život železnica i železničara.

Marjanovič daje na to primjedbu, da je slučaj tih 
knjiga njemu jako dobro poznato a isto tako i ovdje pri
sutnom drugu Janežiču, a kako je ta knjiga zbilja vrijedna 
najbolji je dokaz što najviše sa stručne strane obradjuje 
pitanje ložačkog staleža i zato svakome ju najtoplije pre
poručuje. Smatra da nije lijepo već iz same uljudnosti da 
se o toj stvari ovdje i dalje vodi debata pa predlaže, da 
se preko toga predje. Nastaje objašnjavanje, kao i što pa
daju razne primjedbe od strane članstva.

Brkić iznaša ponovno pitanja za odobrenu pozajmicu 
članovima u pogleeu osiguravajućeg društva „Srbija“.

Marjanovič izjavljuje, da je uprava prema Pravilima 
ovog Udruženja dužna u svakom pogleds zastupati članove 
pa kritika druga Brkiča je neumjesna, jer kako su isti čla
novi izjavom se obvezali da će predujmljeni odnosno po
zajmljeni novac obročno vratiti, to ako nebudu za to vri
jeme pomrli, novac će biti povraćen a i s kamatama ako 
to uprava bude zatražila.

Brkić iznaša predmet druga Janežiča t. j. kako je isti 
za upravu kupio Opalograph za svotu od Din. 4.000.—

Marjanovič prekida rad skupštine i odredjuje pauzu 
od 10 minuta, tačno u 10.50 sati prije podne.

Marjanovič nastavlja sa radom god. skupštine tačno 
n 11 sati prije podne s primjedbom, da nema smisla daše 
sporovi u upravi rešavaju sudskim putem, nego je u inte
resu samog Udruženja što je i njegov vlastiti princip, da 
se riješi medju samim članstvom uprave. Već s obzirom na 
prisutnog gosp. Šefa vuče neka se primjedbe i objašnjenja 
iznašaju redovito obzirom na uglavljeni dnevni red god 
skupštine, a u zapisniku će biti svaka izjava tačno zabi
lježena. Glede dnevnog reda pita prisutne dali ga se prima 
kako je objavljen, ili da se ga prema pravilima izmijeni. 
Glede dnevnog reda nastaje debata i utvrdjuje se da dnevni 
ced ostaje isti kako je objavljen. Podijeljuje riječ Belošiću.

(Nastaviće se)

Xaptsnllc
sa XII. red. godišnje skupštine Oblasne Uprave udruženja 
ložača u Subotici održane dana 26. aprila 1936 godine u 

prostorijama kafane „Obilić“.
Prisutni su sledeči delegati: Lulić Ivan (Subotica) Čuić 

Nikola i Hajdan Miloš (Vinkovci) Đakovi Žarko (Sombor), 
Händler Stevan (povereništvo Ruma), Knježev Ivan (Vel. 
Kikinda), Radosavljevič Slavko (Zemun), Ćorić Čedomir (Vr
šac), Nešić Gavra (Novi Sad), Viši Stevan (Petrovgrad). Od 
strane Centralne uprave, drug Čosić i drug Kahriman, a od 
strane Oblasne uprave Sarajevo, drug Marjanovič. Od strane 
Oblasne Uprave udruženja maš vođa Đudurović Živko. Od 
strane stručnog manevarskog osoblja, gosp Flego. Od 
strane stručnih preg. kola Safošnik. Pošto gosp. Direktor 
Direkcije nije lično mogao da ovoj skupštini prisustvuje, to 
mu je kao zamenik bio Gosp. Načelnik Maš, Odelenja, za
tim gosp. Ing. Razumenić i Rašević Ilija, nadz. mašina.

Pretsednik Paulić Dane otvara skupštinu tačno u 8.15 
časova, te konstatuje da nije dovoljan broj delegata prisu
tan, a na osnovu društvenih pravila odlaže skupštinu za 1 
sat kasnije.

Drug i pret. Pualić nakon jednog sata konstatuje da 
su svi delegati prisutni otvara skupštinu tačno u 9.15 ča
sova. Svojim poznatim biranim rečima pozdravlja gosd 
Načelnika Maš. Odelenja, gosp. Ing. Razumelića. kao i sve 
ostale prisutne goste, delegate i ostale svoje drugove. Za
tim prelazi na dnevni red. Predlaže da se izabere sekretar 
skupštine, dva overača zapisnika pa i pretsednika skupštine.

Za sekretara skupštine predlaže Golu Stojana, za ove- 
rače zapisnika Čuić Nikolu i Radovanovič Slavka, a za 
pretsednika skupštine druga Kahrimana. Svi prisutni jedno
glasno ovaj predlog usvajaju. Drug i pretsednik Kahriman 
zauzima pretsedničko mesto, zahvaljuje se na dato mu po- 
verenje. Zatim čita pozdravne depeše upućene Nj. V. Kralju 
Petru H. Gosp. Ministru Saobraćaja i Gospodinu Generalnom 
Direktoru. Zatim čita pozdravnu depešu dobivenu na dan 
same skupštine od strane Oblasne Uprave Sarajevo, a po
tom čita pozdravni dopis stručnog udruženja preg. kola. 
posle ovoga daje reč pretsedniku Oblasne Uprave drugu 
Pualić Dani, koji svojim odmernim glasom i lakonskim go
vorom iznaša celokupan rad u god. 1935-36 god. Oblasne 
uprave.

Svi prisutni odobravaju lep rad Oblasne Uprave, i pre
lazi se na izveštaj sekretara. Drug i sekretar Kikić, čita 
svoj izveštaj. Posle izveštaja sekretara dobija reč drug Ra- 
šuo Ilija, kao blagajnik Oblasne uprave t. j. podnosi svoj 
jednogodišnji bilans. Prisutni delegati sa najvećom pažnjom 
su saslušali druga Rašu-a i dali mu javno priznanje za nje
gov savestan i marljiv rad na korist udruženja. Drug Peri- 
šić Petar, kao pretsednik nadzornog odbora, moli prisutne 
da ga u svemu saslušaju pri podnašanju svoga izveštaja. 
Naročito naglašuje, da nova uprava koja bude izabrana, da 
čuva ono malo, što se je za 1 god. dana sakupilo. Moli 
da se staroj upravi da razrešnica. Prisutni delegati daju raz- 
rešnicu staroj upravi. Uzima reč drug Čosić, koji svojim 
govorom veliča rad Oblasne uprave. Drug Marjanovič iz 
Sarajeva, govori o značaju udruženja. U reč mu upada
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drug Kahriman, pa moli prisutne, da pozdrave počasnog 
člana Gosp. Ing. Isakovića, koji je baš toga časa došao. 
Prisutni sa oduševljenjem pozdravljaju dolazak gosp. Ing. 
Isakovića. Pošto je drug Kahriman kritikovao nadz. odbor 
da nema svoju knjigu zapisnika, to drug Marjanovič kaže, 
da nije glavno imati knjigu zapisnim već jedino savestan 
rad kao i što su imali. Na predlog druga Kahrimana daje 
se razrešnica staroj upravi. Predlaže da se delegati povuku, 
i da izaberu novu upravu i daje im rok od 10 minuta. Za 
ovo vreme gosp. Načelnik pozdravlja skupštinu kako u ime 
svoje tako i u ime gosp. Direktora. Posle 10 min. delegati 
nose listu nove uprave, ali drug Kahriman primećuje da 
nisu izabrani zamenici Uprav, i nadz. odbora. Delegati po- 
punjuju listu. Drug Kahriman čita listu na kojoj je izabrana 
nova uprava i to: Predsednik Pualić Dane, I. p. pretsednik 
Medič Jakov, 11. p. p. Sulič Ivan, sekretar Golo Stojan, 
blagajnik Rašbo Ilija, članovi U. O. Pavkovič Mile, Marija- 
nušić Bela, Skenderović M. Milosavljevič Sv. Predsed. nad. 
odbora Perišić P., članovi: Peručica P., Jurič A., Totić N„ 
Goršić J. Zamenici U. odbora: Perlić Nikola, Jovanovič A. 
Kikić S. Zamenici N. odbora: Kopilović L. Vukosav Mihajlo.

Drug i pretsednik Pualić Dane, zauzima svoje pret- 
sedničko mesto, pa se zahvaljuje drugovima delegatima na 
datom mu poverenju kako sebi, 1ако i ostalim članovima 
Upravnog i Nadzornog odbora. Prelazi se na 8 tačku dnev
nog reda, i uzima reč Čuić Nikola, koji govori da se sta
narina od strane O. Uprave redovno isplaćuje pododboru 
Vinkovci, sa njime se slaže i drug Hajdin Miloš. Ha ovo 
odgovara drug Pualić, i kaže, da je primetio da pojedini 
pododbori neplaćaju stanarinu, onoliko, koliko se šalje, već 
mnogo manje, te da se i kancelarijski materijal mnogo po 
pododborima troši, te je nastajao da ovo sve dovede do mi
nimuma. Drug Kahriman povodom ovoga kaže, da svaki 
stanodavac mora dati priznanicu izdatu od strane finansijske 
vlasti, da se tek po toj priznanici može stanarina platiti. 
Drug Rašuo isto govori o stanarini i slaže se sa govorom 
druga Pualiča. Naročito govori o stanarini, koju plaća po
dodbor Novi Sad. Pretsednik daje reč drugu Händlern, koji 
govori — odnosno pita da li ima načina da se 20% više 
ne skida sa premije. Govori da ima jednog svog druga 
koji boluje već 9. meseci i traži da mu se da pomoć. Drug 
Kahriman odgovara na pitanje Handlerovo u pogledu 20°/ 
pa kaže da će se o ovome povesti računa. Drug Radić0 
pretsednik U. O. Beograd žali se kako mu je O. U. u Su. 
botici oduzela depozit iz pododbora Zemun. Drug Pualić, 
govori da je tako rešila plenarna sednica održana u Beo
gradu 6/7 Ц. 1936 godine. Pualić traži od Radića, da sav 
depozit, koji je odnešen iz povereništva Ruma, ima da se 
vrati O. U. Subotica, a naročito članarina za I. 1936 g. u 
iznosu od 870.— dinara. Potom drug Marjanovič, traži 
zajam za O. U. Sarajevo. Drug Kahriman, govori da bi 
trebalo dati zajam. Zatim uzima reč počasni član gosp. Ing. 
Isaković, koji isto govori da bi se traženi zajam trebalo 
odobriti. Preporučuje da se što više novaca da. Svi prisutni 
kliču gosp. Ing. Isakoviću Živeo. Drug Čuić traži da ovo 
pitanje reši god. skupština, a drug Pualić kaže da bi trebalo 
dati 5.000.— dinara zajma. Čuić sa ovim nije zadovoljan i 
traži od skupštine da se zajam da od 10.000.— dinara. Svi 
prisutni odobravaju ovaj zajam od 10.000.— dinara O. U'

Sarajevo, no stim, da O. U. Sarajevo ima platiti interes na 
dati novac. Marjanovič traži da se odobreni zajam da od
mah i zahvaljuje se. Pualić predlaže da se momentalno da 
5.000.— din. a ostatak da se da nakon 10 dana, ali se de
legati sa time ne slažu i traže, da se sav novac ima po
slati odjednom i to preko pošte. Skupština se zaključuje 
tačno u 12.15 časova i zakazuje se za 14 časova. U 14 ča
sova skupština nastavlja svoj rad i Kahriman govori, da se- 
treba dovršiti ono što se nije dovršilo.

Drug Čuić, govori kako je tražio da se da pomoć za; 
druga Patarčića, te traži da se pomoć u iznosu od 300.— 
dinara odobri, jer je siromah, a pored toga je i penzioni- 
san. Govori da bi se trebalo i penzionisanim članovima, 
davati pomoć od 200,— dinara. Traži ponovno da se dru
gu Petarčiću odobri 300.— din. pomoć, jer je on sam t» 
isplatio iz svoga depozita. Svi prisutni se slažu sa ovim 
predlogom Čuićevim, i traže da se novac da. Potom uzima 
reč drug Knježev, koji donosi pozdrav iz povereništva Vel. 
Kikinda, i traži da se dnevničari ložači što pre regulišu. 
Drug Kahriman kaže, da mnogi dnev. nisu u stanju da na
bave sva dokumenta za regulisanje i tako prolazi vreme,, 
pa su zato oni sami za sve ovo krivi i niko drugi. Zatim; 
govori Čorić iz Vršca, traži da mu se da stanarina za juni; 
i avgust 1934 god. Prisutni se ne slažu sa ovim. Naposlet- 
ku traži pomoć za društvenu slavu Sv. Ognjenu Mariju.. 
Isto govori za dnevničare ložače. Uzima reč drug Rada- 
ković Slavko, pa traži, da se za druga Dudanova da jos 
200.— din. na ime plaćene pravne zaštite, jer mu je O. U. 
dala samo 300.— din. Drug Hajdin Miloš, traži da se O. 
uprava kod merodavnih zauzme za ložače, jer je njihov 
rad težak, pa se desi ponekad, kada se vozovi otkažu, da: 
rade i druge teške poslove po ložionici, a na sat — dva 
pred svršetak rada onda ih teraju na put. Ujedno traži da 
se dadu i čistači za lokomotive. Pored toga traži da se O. 
U, zauzme da bi dobili i stanove po ložionicama besplatno, 
pa se ne bi društvene tajne raznosile tamo, gde im nije- 
mesto. Drug Kahriman traži da se sastavi rezolucha, ali. 
prisutni daju odrešene ruke O. U. Isto traži da se odrede 
delegati za kongres. I ovo je pravo dato O. U. da ona ta 
izabere. — Drug Vili, traži pomoć za slavu Sv. Djurdja od: 
hiljadu din. Kahriman odgovara da samo jedna društvena 
slava postoji, a prisutni neodobravaju pomoć. Drug Dja- 
kovi, traži da se i za decu članova dade pomoć. Prisutni 
ne odobravaju. Traži da se Uprava zauzme kod nadležnih, 
te da se neregulisani ložači regulišu. Traži da se da pomoć 
onim članovima, koji su penzionisani, ali in. penzija nije 
odredjena. Isto i za rentaše traži pomoć. Drug Čuić govori 
da je Kongres, održan u Splitu i Beogradu, odobrio da 
mogu zastavu svoju osvetiti. Kahriman kaže, da se zastava 
mora osvetiti. Drug Pualić daje objašnjenje kako se prak- 
tikuje kod ove uprave isplata pomoći, bolovanje i to, dnev
ničari koji boluju 40 dana imaju prava na 300.— din. je
danput godišnje pomoći, a regulisani ako boluju 60 dana 
imaju istu svotu novca kao pomoć. Deca nemaju prava. Po 
ovome delegati daju O. U. odrešene ruke. Isto se daju 
odrešene ruke O. U. i za stanarine. Drug Radaković Slavko 
traži, da se posle svakih deset dana bolovanja imaju drugo
vi isplatiti Ovo prisutni odbijaju i ostavljaju, kako je već 
jednom rešeno, odrešene ruke O. U. Drug Kahriman daje.
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objašnjenje u pogledu jednoobraznog rada sa blagajnom. 
Drug Čuić, zatim hvali savesan rad druga Kahrimana Lazara.

Pošto se niko nije javio za reč, a dnevni red iscrp
ljen, to se skupština zaključuje u 17.15 časova.

Sekretar: Overači zapisnika: Pretsed. skupštine:
Golo Stojan, s. r. Čuić Nikola, s. r. Lazar Kahrima, s. r. 

Radaković Slavko, s. r.
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горије III. групе;

При Дирекцији државних железница — Загреб 

Званичници II. категорије у II. групу

Босанац Л. Стево, Досеговић Ф. Станко, Фрањ- 
ковић Ф. Ђуро, Јанош М. Антун, Кларић Ј. Стјепан, 
Прпић Л. Јуре, Плавец Ј. Фрањо, Пејкозић С. Јакоб, 
Рекети Г. Јосип, Рогоз М. Јосип, Томљеновић М. Томо, 
и Вучковић К. Mare, ложачи, званичници II категорије
III. групе;

При дирекцији државних железница — Љубљана

Званичнипи II категорије у II групу.

Шунко Ф. Јанез, Цвахте Ш. Карл, Цојхтер Б. Јо- 
жеф, Краљич Т. Јосип, Бахун Ф. Јожеф, Бибич М. Ри- 
хард, Пуц М. Срећко, Рајтер Ј. Симон, Швенер X. Хен- 
рик, Петрич Ф. Владимир, Гержич М. Иван, Бродњак
A. Михаел, Рант И. Франц, Пероци Л. Рудолф, Керле 
Ф. Јожеф, Сакелшек Ј. Иван, Великоврх Ф. Јанез, Пав- 
ловчич М. Јанез, Горичав A. Рудолф, Миколич Ф. Ште- 
фан, Грајжл A. Јанез, Луц И. Алојзиј и Вокач Ј. Милан, 
ложачи званичници II кат., III. групе;

При Дирекцији државних железница — Сарајево

званичници II категорије у I групу

Ловрић Ј- Илија, и Тот М. Мирко, ложачи, звани- 
чници II. кат., II. групе;

У И групу
Антељ М. Ми; ан, Крстовић Ђ. Коста, Вуловић В. 

Миленко, Сречковић, О Момчило, Прљета Л. Ђорђе, 
Томас И. Јуре, Хонџо М- Мумин, Ботић И. Лука, Черкић 
М. Алија, Чорапина С. Марко, Прусина И. Рудо, Шиму- 
новић—Мандарић Б, Антон, и Аћемовић М. Мухарем, 
ложачи, званичници II категорије, III групе;

При Дирекцији државних железница — Суботица

званичници II категорије у II групу.

Раданић Р. Крста, Вујаклија Д. Петар, Петропић
B. Светомир, Хорват X. Петар, Мајер A. Мато, Грљевић 
М. Антун, Чурман М. Михајло, Ђеновић, М. Иван, Дра- 
јер К. Јосип, Крнетић Н. Лука, Алберт Ј. Јосип, Стефа- 
новић М. Ставра, Ресинић С. Станиша, Коларић, Ј. Алој- 
зије, Раут М. Павао, Ујевић М. Миливој, Кикић М. Сил- 
вестер, Лукић С. Душан, Фазекаш К, Карло, Бачић— 
Палковић К. Лазар, и Иђушки A. Сава, ложачи, звани- 
чници II категорије, III групе.

Ложскчи? Чубајте и јачајте 
cboje удружење.
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IS I 1 ÖL n S
Udruženja ložača drž. železnica i brodova Kraljenine Jugoslavije Oblasne uprave u Subotici podnet redovnoj

god. skupštini dana 26-IV-1936 god.
ULAZ IZLAZ

1 Saldo na dan 7-IV-1935 godine 10.839 75

1

1 Centralnoj Upravi 20°/o 11.889 50
2 Članarina za mesec IV 1935 g. 4.925 — 2 Isplaćena pomoć na ime bolovanja 4.544 —
3 V 4.656 — 3 Stanarina i kane. materijal za pododbore 6.348 —
4 „ „ « VI „ 4.641 — 4 Pomoć po molbi našim drugovima 1.204 —
5 * „ » VII „ 4.567 — 5 Večera prilikom predaje diplome 1.065 —
6 * „ „ VIII „ 4.179 — 6 Taks. pošt. marke i kane. mat. za O.U. 1.073 —
7 „ в „ IX „ 4.805 — 7 Isplaćena posmrtnina 6.008 —

8 X 4.343 — 8 Centr. Upr. vraćen dug od red Kong. 1.500 —
9 VI» Jf V 1 V 4.253 — 9 Dijurne na g. skup. i odlazak u podod. 4.069 —

10 „ XII „ 4.193 75 10 Venac za pok. Buljuvčić Grgu 140 —
11 » i 1936 4.193 - 11 Pozdravne depeše sa god. skupštine na
12 n u 5.328 75 dan 7. IV. 1935 godine 152 50

13 III 5.447 50 12 Honorar pretsedniku 1.300 —

14 Kamata od uloženog novca na pošti 140 50 13 Honorar sekretaru 925 —

15 Dobrovoljni prilog za održanu večeru 280 — 14 Honorar blagajniku 925

16 Vraćen dug Oblasnoj od strane član. 2.300 — 15 Za čišćenje društvene kancelarije 480
16 Nagrada činov, za administrativan rad 1.985 —

SVEGA 69.092 25
Dobrovoljni prilog za dom u Sarajevu 500IZDATAK od 7-1V-1935 do 26-1V-1936 44.098 — 1 /

18 IZDATAK od 7. IV. 1935. do 26.1V.1936. 44.098 —
GOTOVINA na dan 26-IV-1936 godine 24.994 25 Saldo na dan 26.IV.36, 24.994 25
Depozit po pododborima 9.UÜ0 —
Po priznanicama kod članova 780 —

Ukupna Gotovina 34.774 25 UKUPNO: 69.092 25

Sekretar Oblasne uprave, 
Kikić Silvester, s. r.

Pretsednik Oblasne uprave
Pualić Dane, s. r.

Blagajnik, 
Rašuo Ilija, s. r.

Pretsednik Nadzornog odbora, 
Perišić Petar, s. r.
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Iz Odl&stne Uprave Ljubljana
Blagajniško poročilo za leto 1935

DOHODKI

Saldo 11.615

39.565za članarino

„ upokojencev 

vrnjeno od centrale 

obresti od hran. vloge 

prispevek upravnice

124 83

43.448

55.06439

IZDATKI

Za stanarino in snaženje 1.120

„ posmrtnino in vence 6.020 —

,, bolniške podpore 1.400

„ disciplinske obravnave 603 —

„ nagrade 2.700 —

,, dnevnice 3.602 50

„ stroške občnega zbora 805 25

,, oblastno upravo Sarajevo 300 —

„ razno 370 —

„ bentralo 25% oz. 20% 9.581153

„ plačo 9.650 —

„ knjige 434 —

„ pisarniške potrebščine 2.218 50

„ pokojninski zavod 1.296 —

,, okrožni urad 766 50

„ kurjavo 674 50 41.541 78

Denarja v blagajni 31.12,1935 13 52261

55.064 39

1

V Ljubljani, dne 31. decembra 1935.

Blagajnik: Predsednik:
Potpis nečitak Teran Andrej, s.n

Predsednik Nadzornog odbora:
Jamnik, s. r.

NZ. Zapisnik skupštine i spisak članova nove uprave nismo primili.
Uredništvo lista.



Страна 12 Гласник Стручног Ложача Број 6

В И JI A H С
Обласне управе удружења ложача државних железница и бродоваБеоград састављен 19 маја 1936 године

Q.
VO

ti(V
CU

П P И M A Њ E Динара
a.vo
tia)CL

ИЗДАВАЊЕ Динара

Пренос салда за 1935/36 
Члански улог од 15.VI-35 до 18.V.36 г, 
Од Пошт. штедионице на име камате 
Погрешно примљено у корист нашег 

чек. рачуна
Од Пододбора Смедерево прилог за 

поч. Чед. Станковића, из Ћуприје

Укупно:

70.530 98
125.549 80 

1.914 60

163 —

198.207

1
2
3
4
5
6
7
8 
9

10
11
12
13
14
15
16

18
19

20 
21 
22 
23

25
26

За боловање члановима 
За посмртну помоћ умрлим члановима 
За посм. помоћ умрлим женама члан. 
За посм. помоћ умрлој деци чланова 
За разне помоћи члановима 
За правну заштиту чланова 
За дијурне члановима 
За плату функционерима и чиновнику 
За канцелариски материјал Обласне 

управе и Пододбора 
За разне таксе у току године 
За сеобу канцеларије 
За кирију канцеларије 

осветлење канцеларије 
трошкове од прошлогодишње скуп. 
листице Болесничког фонда 
чланарину Обласној управи ложача 
при Дирек. Реч. Плов.

20°/о доходак Централној управи 
удружења ложача 

позајмицу Обласној управи Сарајево 
прилог Обласној управи Сарајево, 
за нов дом 
отпис дуга чланова 
ношење поште служитељу 
ташну удружења
погрешно примљено у корист нашег 
чековног рачуна

депозит Пододбору Земун Обласне 
управе Суботица 

израду фирме удружења 
израду налога уплате и исплате 

Свега динара:
Салдо динара: ____

За
За
За
За

За
За

За
За
За
За

За
За

18.262 - 
15.064 
8.036 
3.040 
1.272 
1.500 
5.408 
9.050

1.751 50 
765 56 

61 
1.300 

69 
1.045 

690

240

27.275 40
10.002

500
2.230

100
60

1.500
40

290
109.630,96 
88.576 42

Укупно динара: 198.207

Вредност Дин. 6.718.— 
______100/о отпис Дин. 671.80

Садања вредност Дин. 6.046.20

И словима: стодеведесет осам хиљада двеста седам и 38 пара.

И словима салдо: осамдесет осам хиљада петсготина седамдесет шест и 42 nape.
ИНВЕНТАР Претседник Управног одбора

Петар Ђ. Радић, с. р.
Претседник Надзорног одбора

Душан Мирчић, с. р.
Благајник,

Радосав Станимировић, с. р, Чланови Надзорног одбора,
Обрад Виторовић, с. р.

Чланови Управног одбора Јездимир Нешић, с. р.
Бож. Живковић, с. р.
Љубиша Цвејић, с. р.
Милета Станковић, с. р.

Власник за Удружење Ложача Државних Железница и Бродова Милош Ћосић, Прокоп 66 - Београд
Уредник: Инж. Боривоје Цветковић — Раковица, Крекова улица 

За Штампарију „Полет“, Урош Јудић Београд, Змај од Hohaja 5. Телефон 28-139.


